
Szám: 1-1/2014. 
 
 

J e g y z ı k ö n y v  
 
 
Készült: Fejér Megye Közgyőlése 2014. január 9-i ülésérıl 
 
Jelen vannak: Adravecz Tamás, Árgyelán János, Balogh Gergely, Csombók 

Pál, Farkas Erzsébet, Gebula Béla Ákos, Iván János, Kis 
György, Krausz Attila, Mahlerné Köfner Anikó, Orosz Éva, 
Pleizer Lajos, Rauf Norbert, Somogyi Balázs, Dr. Sükösd Tamás, 
Tóth Erika, Törı Gábor, Wurczinger Lóránt megyei képviselık  

 
továbbá: Dr. Molnár Krisztián fıjegyzı, Dr. Kovács Zoltán aljegyzı,  

Hedlicskáné Dóczi Judit, Tóthné Czövek Erika 
jegyzıkönyvvezetık 

 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Mindenkit szeretettel köszöntök a mai közgyőlésünkön, amelynek fı témája 
nyilvánvalóan a költségvetés elfogadása lesz. Megkérem képviselıtársaimat, hogy 
jelentkezzenek be, aki részt kíván venni a közgyőlés munkájában.  
 
Köszönöm szépen, megállapítom, hogy a 21 képviselıbıl 17-en jelen vagyunk, így a 
közgyőlés határozatképes.  
 
Egyúttal javaslom, hogy a hulladékgyőjtési és hasznosítási rendszerek fejlesztésére 
kiírt pályázat benyújtását vegyük napirendre, ezzel együtt szavazzunk a 
napirendekrıl.  
(Idıközben bejelentkezett egy képviselı, így változott a jelenlévık száma 18 fıre) 
 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Megállapítom, hogy a 18 egyhangú igennel a napirendet elfogadtuk. 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
1/2014. (I.9.) önkormányzati határozata 

 
a közgy őlés napirendjének elfogadásáról 

 
 

Fejér Megye Közgyőlése a meghívóban szereplı napirendi javaslatot – a 
kiegészítéssel együtt – elfogadta. 
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Napirendek: 
 

1.) 1.  Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat 2014. évi költségvetésének 
megállapítására 

2.) 3. Javaslat hulladékgyőjtési és hasznosítási rendszerek fejlesztésére kiírt 
pályázat benyújtására 

3.) 2. képviselık bejelentései, interpellációi 
 
 
 
1. 1. Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat 2014. év i költségvetésének 

megállapítására  
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Tájékoztatom képviselıtársaimat, hogy a könyvvizsgáló véleménye az ftp. szerveren 
elhelyezésre került, ugyan úgy a bizottsági vélemény is, ennek ellenére felkérem dr. 
Sükösd Tamás bizottsági elnök urat, hogy ismertesse a bizottság álláspontját, 
állásfoglalását. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Elnök úr, Tisztelt Közgyőlés! 
A bizottság többségi szavazattal támogatta az elıterjesztést és elfogadásra ajánlja a 
közgyőlésnek is. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. 
Megkérdezem, hogy a költségvetéshez kinek van véleménye? 
Árgyelán János frakcióvezetı urat illeti a szó. 
 
Árgyelán János – megyei képviselı: 
 
Köszönöm a szót Elnök úr. 
Tisztelt Elnök úr, Tisztelt Közgyőlés! 
Továbbra is csak azt tudom mondani, amit évek óta szoktunk mondani. Az a helyzet, 
hogy a költségvetésünk ennyire apad, az ugye annak köszönhetı, hogy régebben, 
amíg hagyományosan intézmények a megyéhez tartoztak – gondolok itt oktatási, 
kulturális és szociális intézményekre, az már nem a megyei önkormányzat 
igazgatása alá tartozik.  
 
Az elmúlt két év távlatából vonhatunk egy mérleget és azt láthatjuk, hogy ez az 
átalakítás, ez az igazgatási átalakítás ez se olcsóbb nem lett, illetve helyenként az 
adminisztráció megnehezítette ezeknek az intézményeknek a mőködését, gondolok 
itt olyanra, hogy egy kréta, vagy egy égı beszerzése - helyenként lehetett hallani a 
hírekben - ez helyenként sokkal problémásabb lett.  
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Mindez azt mutatja, hogy a megye nem volt rossz gazdája az intézményeknek. Az 
hogy nem került többe az azt jelenti, az azt mutatja, hogy a megye jól gazdálkodott 
ezekkel az intézményekkel és azokkal az összegekkel, amiket a fenntartásra kapott, 
illetve kialakult egy olyan mőködési rend, amely során nem fordultak elı, vagy sokkal 
ritkábban fordultak elı ilyen mőködési problémák. De ezt nem is szeretném ismételni, 
bizonyára még el fogjuk mondani egy párszor, mi ezen változtatni szeretnénk.  
 
Én egy konkrét módosító javaslatot szeretnék tenni. Abszolút gyakorlati célból. 
Hasonló módon a tavalyi javaslatomhoz, az elnök úrnak a juttatásával kapcsolatban 
itt a telefonköltségeket ha megnézzük Én azt javasolnám, hogy a telefonköltség-
térítést mind az elnök úrnak, mind az alelnök úrnak 15 ezer forintban határozzuk 
meg, hiszen ma már olyan csomagok vannak, amik korlátlan beszélgetést tesznek 
lehetıvé 10-12 ezer forintos szinten és ebbe még akkor beleférnek a külföldi hívások 
is. Én úgy gondolom, hogy itt ezen még lehetne még takarékoskodni azzal a 
megkötéssel, vagy azzal a céllal, hogy korlátlan beszélgetéses csomagot igényelne 
az önkormányzat mind az elnök úrnak, mind az alelnök úrnak. Tehát ez egy kis 
csökkentés lenne az elnök úrnak a költségtérítésébıl, viszont emelés lenne az 
alelnök úrnak. Köszönöm szépen. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megadom a szót Iván János most frakcióvezetı úrnak – gondolom. 
 
Iván János – megyei képviselı: 
 
Köszönöm szépen. 
Tisztelt Elnök úr, Tisztelt Képviselıtársaim! 
Elıször azon gondolkoztam el, hogy miért tárgyaljuk ilyen viharsebességgel a 
költségvetést, hiszen január eleje van. Én a képviselı múltamból nem emlékszem 
egyetlen egy alkalomra sem, hogy ilyen hamar tárgyaltuk volna költségvetést. Sıt 
adott esetben azon gondolkodtunk, hogy mi az a végsı határidı, ameddig el lehet 
tolni a tárgyalásnak az idıpontját, mert annyira összetett költségvetés volt és át 
kellett gondolni, hogy milyen intézkedések megtétele szükséges és egy 
racionálisabb, fenntarthatóbb gazdálkodásához és ahhoz milyen költségek 
rendelhetık. Már az elıbb is hallottuk, hogy gyakorlatilag a korábbi szintő megyei 
önkormányzati tevékenység az kiürült. Nincs igazi feladata, talán a következı 
idıszakra vonatkozóan a területfejlesztésbıl adódóan megizmosodhat a megyei 
önkormányzat, de most gyakorlatilag egy nagyon egyszerő tevékenység folyik itt. És 
ezt tükrözi a költségvetés is és gondolom, hogy ezért lehet január 9-én tárgyalni 
annak ellenére, hogy a törvényi határidı, ha jól tudom akkor február 5-e a 
benyújtásnak a határideje és a benyújtást követıen, az az összehívást jelenti, az 
anyag elkészültét, bármikor tárgyalható.  
 
Annyira egyszerő ez a költségvetés, hogy én azt gondolom, hogy ezt 
megtárgyalhattuk volna decemberben is, de egyébként lehet, hogy 
költségtakarékosabb lett volna képviselıkre nézve az, hogy ha januárban nem több 
ülés keretében tárgyalunk megyei kérdéseket, hanem egy testületi ülés keretében 
tárgyalunk költségvetést és január végére még van tervezve egy másik ülés, tehát 
ezt igazából nem értem.  
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Mindenesetre tartalmában nem hiszem, hogy mást lehetett volna elıterjeszteni a hó 
végén. Egyet tudok érteni az elıbb elhangzottakkal, amit Árgyelán János úr mondott 
és a korábbi években Én is mondtam. Változatlanul javaslom azt, hogy a költségeket 
felezzük meg, tehát a gépkocsi használatot 6 ezerrıl 3 ezer kilométerre, nem tudom, 
hogy 6 ezer kilométert hogyan lehet menni, ez rengeteg megyei területen belül, fıleg 
ha látjuk elnök úrnak a jelentéseit, hogy a megye mely területein mozog, az 
jellemzıen az északi területek, tehát nem is indokolt ez. Ugyan úgy a mobil 
telefonhasználatot javaslom és a mobil internetet is. Emellett nem értem, hogy miért 
kell több mint 10 millió forintért venni egy gépkocsit a megyeházának, nem hiszem 
hogy ez a fejlesztésnek a fı iránya kellene lenni stratégiailag is, annak érdekében 
hogy a választásokhoz különbözı dokumentumokat kijuttassák a településekhez, 
ahonnét jellemzıen egyébként a jegyzık saját maguk oldják meg, hogy bejönnek a 
megyeházára. Tehát annak ellenére, hogy egy nagyon szerény ez a költségvetés, és 
struktúrájában is azt gondolom, hogy sántít, ezért ezt ilyen formában a szocialista 
frakció nem tudja támogatni. Köszönöm szépen. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. 
Egyrészt azért tartjuk a közgyőlést ma, mert a december a közgyőlés így fogadta el 
az I. féléves munkatervet. Másrészt december már kiderült, hogy nyertünk egy 28,4 
milliós pályázatot, amely a választásokkal teljesen összefügg. Maga a pályázat 
tartalmazza a gépkocsi beszerzést, nem is az önkormányzat finanszírozza, hanem 
pályázaton nyert összegbıl, másra nem költhetjük csak erre, ráadásul a költségvetés 
elırehozatalát az is indokolta, hogy március 31-ig ezzel a pályázati összeggel el is 
kell számolni. Tehát egy csomó dolog összefügg a választásokkal, régebben olyan 
kritika volt, hogy nehéz lesz lebonyolítani a választásokat, most ez a kisbusz 
beszerzés is azt a célt szolgálja egyébként, hogy az egész megye bejárható legyen 
akár a szavazatszámláló fülkét vagy egyebeket tudjuk szállítani, másrészt ha 
probléma van központi, akkor a bizottságnak a kiszállását is biztosítani tudjuk. Tehát 
a demokratikus mőködéshez hogy úgy mondjam mindenképpen hozzájárul.  
 
A telefondíjak tervezését még azt is mondhatnám, hogy lejjebb vegyük, mert 
átlagban most kérdeztettem meg, hogy mekkora a telefonszámláim érkeztek, az 
átlag 10 ezer forint. Ennek ellenére javaslom, hogy hagyjuk meg  a 40 ezer forintot és 
félévkor a közgyőlés jár jól, hogy ha át tudunk csoportosítani összeget, mert látjuk, 
hogy mi van. Ez történt tavaly is. Tehát a telefonszámláim nyíltak meg lehet nézni, 
átlag 10 ezer forint nekem a telefonköltségem. Gépkocsi-használatnál, most éppen 3 
ezer kilométert mentem ebben hónapban, de valamikor több, valamikor kevesebb. 
Úgyhogy Én javaslom, hogy hagyjuk meg a lehetıséget és ha látjuk félévkor, hogy 
mennyi megtakarítás van, akkor a közgyőlés elé bejön úgy is, és akkor tudunk 
dönteni a pénzügyi átcsoportosításokról.  
 
Megkérdezem kinek van még hozzászólnivalója? 
 
Megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak. 
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Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Köszönöm a szót Elnök úr. 
Én egy részkérdéshez szeretnék hozzászólni, amire Iván képviselı úr hivatkozott. 
Vannak a megyében olyan önkormányzatok is, ahol ugyan úgy ahogy a megyei 
önkormányzatnál is minden értelmes külsı forrást meg kell ragadni, tehát minden 
olyan pályázaton, aminek van értelme én szerintem el kell indulni. Még sem ide 
akarok kilyukadni. Amikor a bizottsági ülésen Elnök úr rávilágított arra, hogy ez a 
gépkocsi-beszerzés történik éppen a következı napon, tehát tegnap volt nálunk egy 
olyan egyeztetés, amikor már a jegyzık elıtt körvonalazódott, hogy mikor lesz az 
oktatásuk és mikor mi fog történni. Én ott megemlítettem a többi jegyzınek, hogy 
vélhetıen lesz egy ilyen gépkocsi, ami a technikai lebonyolítást segíti. Hát ilyen 
egyöntető üdvözlést már nagyon régen láttam, pedig a jegyzıi kar sem homogén, a 
mi városunk jegyzıje kifejezetten örült annak, hogy az egyetlen egyként nem túl jó 
állapotú gépkocsinkat nem kell erre adott esetben ebben az évben háromszor 
hosszabb idıre igénybe venni. Technikailag mindig problémás szokott ez lenni. Azt 
gondolom, hogy ez egy elıremutató dolog és ebben a vonatkozásban – különösen 
ahogy Elnök úr elmondta, hogy hova sikerült az árat úgymond lealkudni, miután mi is 
vettünk pályázaton egy hasonló jármővet még korábban és az akkor drágább volt, 
tehát Én ezen erısen el is csodálkoztam és rájöttem, hogy nálunk aki akkor 
alkudozott annak nem sikerült ilyen jól, tehát Én szerintem ennek a dolognak ennek 
van értelme.  
Szeretném elmondani, hogy a költségvetés egyszerőnek tőnik ugyan, de ez egy 
hatékony költségvetés, ami tartható és nyilván ahol van mögötte egy 
intézményrendszer, ott késıbb tartják meg az érdemi dolgot, mert azért egy 
nagyvonalú túlzás volt, hogy a február 5-ig tartó benyújtás után bármikor lehet 
tárgyalni, mert azért ennél a jogszabály picit sarkosabban fogalmaz. Én azt 
gondolom, települési vezetıként is, hogy ha a megyei költségvetésen túl vagyunk és 
ezeket a számokat látjuk benne, az nekem egy megnyugvás arra, amikor a városi 
költségvetést tárgyalom. Köszönöm szépen. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. Kinek van még hozzászólnivalója. Ilyet nem látok. Megkérdezem, 
hogy szavaztassak-e a módosítóról? Igen. 
 
Annyit még kiegészítenék, hogy ezt a gépkocsi-beszerzést egy másik intézmény 
rendelte meg, majd kiderült, hogy nem veszi igénybe és a 10,4-rıl kapásból letolták – 
férfiasan mondva a gatyát és 8,04-ért megkapjuk, egy rendkívül jó felszereltségő 
autó, tehát az önkormányzat úgy mondjam csak jól jár ezzel, meg az egész megye. 
 
Módosító javaslatról szavaztatnék. Árgyelán János frakcióvezetı úr módosító 
javaslatáról, a költségcsökkentı. Aki ezt támogatja, kérem szavazzon. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm, megállapítom, hogy 4 igen, 13 nem, 1 tartózkodással nem támogatta a 
közgyőlés. 
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Iván János frakcióvezetı úr módosító javaslatáról kérem szavazzunk. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm, megállapítom, hogy 4 igen, 14 nem szavazattal, 0 tartózkodással nem 
nyert támogatást. 
 
Kérem szavazzunk a költségvetés elfogadásáról. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm, 14 igen, 4 nem, 0 tartózkodással a 2014-es költségvetésünk elfogadásra 
került. 
Köszönöm képviselıtársaimnak a támogatást. 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
1/2014. (I.10.) 

önkormányzati rendelete 
 

A Fejér Megyei Önkormányzat 2014. évi költségvetésé nek 
megállapításáról 

 
 

(A rendelet teljes szövege a jegyzıkönyv mellékletét képezi) 
 
 

2. 3. Javaslat hulladékgy őjtési és hasznosítási rendszerek fejlesztésére 
kiírt pályázat benyújtására  

 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Ez pótanyagként került kiküldésre, megnyitom a napirend felett a vitát, megkérdezem 
kinek van véleménye, észrevétele? 
Ilyet nem látok, természetesen bizottsági ülésen tájékoztattam a bizottság tagjait, ott 
is egyhangú támogatásban részesítették, most is aki támogatja kérem szavazzon. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, megállapítom, hogy 18 egyhangú igennel a javaslat elfogadásra 
került.  
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Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 

2/2014. (I.9.) önkormányzati határozata 
 

a hulladékgy őjtési és hasznosítási rendszerek fejlesztésére kiír t pályázat 
benyújtásáról 

 
Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat hulladékgyőjtési és hasznosítási 
rendszerek fejlesztésére kiírt pályázat benyújtására” címő elıterjesztést, és az alábbi 
határozatot hozta: 
 

1. Fejér Megye Közgyőlése egyetért a Fejér Megyei Önkormányzat részérıl az 
Országos Hulladékgazdálkodási Ügynökség Nonprofit Korlátolt Felelısségő 
Társaság OHU-IFPR-2013-001 azonosító számú felhívására történı pályázat 
benyújtásával. 
 

2. A Közgyőlés felkéri elnökét, hogy intézkedjen a pályázat elkészítése és 
határidıben történı benyújtása felıl. 

 
3. A Közgyőlés sikeres pályázat esetén a szükséges önrészt a Fejér Megyei 

Önkormányzat 2014. évi költségvetése általános tartalékának terhére 
biztosítja.  

 
Felelıs: a Közgyőlés elnöke  
 
Határid ı:  a pályázati felhívás szerint 
 
 
 
3. 3. A képvisel ık bejelentései, interpellációi  
 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megkérdezem ki kér ilyen lehetıséget? Ilyet nem látok. 
 
Megköszönöm képviselıtársaimnak az együttmőködést és további szép napot 
kívánok mindenkinek. Az ülést bezárom. 
 

 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 Törı Gábor Dr. Molnár Krisztián 
 a közgyőlés elnöke  fıjegyzı 
 
 


